
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 1. juli 2025

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Samrådsspørgsmål X
Hvilke initiativer vil ministeren tage for, at retten til tidlig pension forbliver en mulighed for 
mennesker med mange år på arbejdsmarkedet, idet det allerede nu kan konstateres, at 
retten til tidlig pension bliver brugt af langt færre end først antaget, hvilket betyder, at kun 
ca. 1/3 af de budgetterede midler bliver brugt, og at det fremgår af nye beregninger fra 
Finansministeriet, at antallet af personer, der fremover vil være berettiget til Arne-pension, 
falder markant, herunder at ordningen allerede i 2040 næsten vil være væk med blot 
2.000 modtagere om året sammenlignet med de 13.500 modtagere i dag?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karsten Hønge (SF).

På udvalgets vegne
Thomas Skriver Jensen
formand
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Offentligt
BEU Alm.del - Samrådsspørgsmål X
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